
P R O T O K Ó Ł  Nr XLII/2022
z nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Miłomłynie

odbytej w dniu 11 lipca 2022 r.

Początek sesji godz. 8.00
Zakończenie sesji godz. 8.30  

Radni obecni: wg załączonej listy obecności (Zał. Nr 1 do protokołu).
Zaproszeni goście: wg załącznika Nr 2 do protokołu.

Radni obecni - 12
Radni nieobecni -  3
Radni nieobecni - Piotr Antoszewski

  Alina Król
  Grzegorz Żmijewski     

Adn. pkt 1. Otwarcia  XLII  nadzwyczajnej  sesji  Rady  Miejskiej  dokonał
Przewodniczący Rady Miejskiej – Tomasz Kasprzak, stwierdzając na podstawie listy
obecności quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. Powitał Burmistrza,
radnych oraz sołtysów i widzów przed monitorami.

Następnie Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad:

1. Otwarcie i odczytanie porządku obrad.
2. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej

Miasta i Gminy Miłomłyn na lata 2022-2035.
3. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta i Gminy Miłomłyn na

2022 r.
4. Interpelacje i zapytania radnych oraz sołtysów.  
5. Wolne wnioski i informacje.
6. Zakończenie obrad sesji. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Tomasz  Kasprzak  wystąpił  z  wnioskiem
formalnym o rozszerzenie  porządku obrad o punkt 4. Podjęcie uchwały w sprawie
ustalenia  średniej  ceny  jednostki  paliwa w Gminie  Miłomłyn  w roku szkolnym
2022/2023. Dodał, że radni otrzymali ten projekt uchwały w formie elektronicznej
i mogli się z nim zapoznać.

Do zgłoszonego wniosku nie zgłoszono pytań oraz uwag.  

W związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej Tomasz Kasprzak poddał
zgłoszony wniosek pod głosowanie imienne.

„Za” przyjęciem wniosku głosowało 12 radnych, „przeciw” 0, „wstrzymało się”
0.

Protokół głosowania imiennego
z dnia 11 lipca 2022 r.
wg załącznika Nr 3 do protokołu
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Nr XLII/2022 z sesji Rady Miejskiej
w Miłomłynie.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poinformował,  że  wniosek został  przyjęty.
W  związku  z  tym  dotychczasowe  punkty  4,  5  i  6  porządku  obrad  przyjmują
numeracje 5, 6, i 7.

Adn. pkt 2. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy
Finansowej Miasta i Gminy Miłomłyn na lata 2022-2035.

Przewodniczący Rady  Miejskiej  Tomasz  Kasprzak zwrócił  się  z  prośbą do
Skarbnika Miasta i Gminy o przedstawienie proponowanych zmian do Wieloletniej
Prognozy Finansowej Miasta i Gminy na lata 2022-2035.

Skarbnik  Miasta  i  Gminy  Sylwia  Bartoszuk  poinformowała,  że  powodem
zwołania  sesji  nadzwyczajnej  Rady  jest  rozstrzygnięcie  przetargu  na  realizację
zadania związanego z rozbudową sieci wodno-kanalizacyjnej w Gminie Miłomłyn.
W wyniku rozstrzygniętego postępowania przetargowego okazało się, że zabrakło
do  realizacji  tego  zadania  ze  środków  własnych  1.064.802,87  zł.  Zadanie  to
obejmuje budowę 13 km sieci wodno-kanalizacyjnej w gminie Miłomłyn i będą to
ulice:  Sportowa,  Lipowa,  Kwiatowa,  Polna,  Zielona,  Spacerowa,  Przejazdowa,
Pasłęcka i  Wichrowe Wzgórze.  Kolejnym składowym tego zadania jest  budowa
i  modernizacja  19 przepompowni  ścieków na terenie gminy Miłomłyn,  budowa
wiaty na osad odwodniony  na oczyszczalni ścieków i budowa 750 mb  wodociągu
do  miejscowości  Lubień.  Na  realizację  tych  zadań  gmina  pozyskała  środki
z  programu  inwestycji  strategicznych  w  kwocie  10.115.635,98  zł.  Po  rozmowie
z Burmistrzem i analizie sytuacji finansowej gminy postanowili dołożyć brakujący
przeszło milion do realizacji  tego zadania.  Wolne środki,  które aktualnie gmina
posiada w budżecie miały być przeznaczone na realizację pozostałych wniosków
z programu inwestycji  strategicznych.  Jednak trzeba obecnie te plany zmienić.
Wykorzystanie  tych  środków  na  realizację  zadania  związanego  z  rozbudową
i modernizacją sieci wodno-kanalizacyjnej powoduje, że należało będzie rozważyć
w przyszłym roku zaciągnięcie kredytów. Uważa, że w obecnej sytuacji gminy jest
to  bardzo  ryzykowne,  gdy  największym  problemem  tej  decyzji  są  odsetki  od
zaciągniętego  długu.  Odsetki  stanowią  wydatki  bieżące,  a  wiadomo,  że  jest
problem ze zrównoważeniem budżetu gminy pod względem bieżącym. Sytuacja
związana z kredytem będzie analizowana  przy konstruowaniu projektu budżetu
na następny rok. Na chwilę obecną chcą zrealizować ten projekt, co odbędzie się
z korzyścią dla mieszkańców. Zostało zaproponowane rozwiązanie mające na celu
realizację tego projektu. W związku z powyższym deficyt budżetu gminy wzrośnie
do  4.880.000  zł.  Ten  wzrost  zostanie  sfinansowany,  jak  wcześniej  wspomniała
z wolnych środków. Realizacja zadania będzie przebiegała na przełomie dwóch lat,
tego i następnego roku. Po rozmowach z wykonawcą ustalono, że wkład własny
gmina będzie finansować w tym roku w kwocie przeszło  1.600.000 zł,  a  środki
z  programu  inwestycji  strategicznych  będą  wydatkowane  w  przyszłym  roku.
Planowane zakończenie realizacji zadania, to 17 miesięcy od podpisania umowy.
Umowa będzie podpisana 22 lipca br. Realizacja tego projektu będzie trwała do
22 grudnia przyszłego roku. W związku z tym należy dokonać zmian w budżecie
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gminy i w wieloletniej prognozie finansowej. Przy okazji Skarbnik Miasta i Gminy
poinformowała, że proponuje się wprowadzenie dodatkowych zmian w budżecie.
W  tym  momencie  omówiła  proponowane  zmiany  zgodnie
z uzasadnieniem do projektu uchwały.

W nawiązaniu do proponowanych zmian w budżecie gminy radny Szymon
Andruszkiewicz  zapytał  Burmistrza,  ile  nisz  będzie  miało  jedno  kolumbarium
i dlaczego gmina chce od razu budować dwa, a nie wystarczy jedno.

Burmistrz Miasta i Gminy Stanisław Siwkowski poinformował, że urząd ma
dokumentację i  pozwolenie na dwa kolumbaria,  a  pieniądze na jedno,  dlatego
planowana  jest  budowa  jednego  kolumbarium.  Będzie  ono  wybudowane  na
cmentarzu po prawej stronie wejścia od strony ul. Twardej. Kolumbarium będzie
składać się z 56 nisz, a w niszy znajdują się 4 pochówki.

Więcej pytań do projektu uchwały nie zgłoszono.

W  związku  z  tym  Przewodniczący  Rady  poddał  projekt  uchwały  pod
głosowanie imienne.

„Za” podjęciem uchwały głosowało 11 radnych, „przeciw” 0, „wstrzymał się”
1 radny.

Protokół głosowania imiennego
z dnia 11 lipca 2022 r.
wg załącznika Nr 4 do protokołu
Nr XLII/2022 z sesji Rady Miejskiej
w Miłomłynie.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  stwierdził,  że  uchwała  w  sprawie  zmiany
Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Miasta  i  Gminy  Miłomłyn  na  lata  2022-2035
została podjęta.

Uchwała Nr XLII/338/2022
wg załącznika Nr 5 do protokołu
Nr XLII/2022 z sesji Rady Miejskiej
w Miłomłynie.

Adn. pkt 3. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmian  w  budżecie  Miasta  i  Gminy
Miłomłyn na 2022 r.

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag.

W związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej  poddał projekt uchwały
pod głosowanie imienne.

„Za” podjęciem uchwały głosowało 11 radnych, „przeciw” 0, „wstrzymał się”
1 radny.

Protokół głosowania imiennego
z dnia 11 lipca 2022 r.
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wg załącznika Nr 6 do protokołu
Nr XLII/2022 z sesji Rady Miejskiej
w Miłomłynie.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  stwierdził,  że  uchwała  w  sprawie  zmian
w budżecie Miasta i Gminy Miłomłyn na 2022 r. została podjęta.

Uchwała Nr XLII/339/2022
wg załącznika Nr 7 do protokołu
Nr XLII/2022 z sesji Rady Miejskiej
w Miłomłynie.

Adn. pkt 4. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa
w Gminie Miłomłyn w roku szkolnym 2022/2023.

Sekretarz  Miasta  i  Gminy  Ryszard  Portka  poinformował,  że  jak  co  roku
zgodnie z art.  39 ust. 3 ustawy Prawo oświatowe średnią cenę paliwa w gminie
określa na każdy rok szkolny rada gminy uzgadniając ceny jednostki  paliwa na
terenie gminy Miłomłyn. W związku z tym, że na terenie gminy znajduje się tylko
jedna  stacja,  ceny  są  podane  z  piątku  poprzedniego  tygodnia.  Właściwym
miesiącem do podjęcia takiej uchwały jest lipiec, ewentualnie początek sierpnia.

Przewodniczący Rady Miejskiej Tomasz Kasprzak zapytał, czy jeżeli ta cena
drastycznie się zmieni, to czy można będzie ją zmienić w ciągu roku.

Sekretarz  Miasta  i  Gminy  Ryszard  Portka  poinformował,  że  nie.  Ustawa
mówi, że uchwała obowiązuje na cały rok szkolny. Należało więc ustalić uchwałą
Rady cenę najbliżej roku szkolnego. 

Radny Szymon Andruszkiewicz zapytał, czy jak wejdą drastyczne podwyżki
cen paliwa, to czy będzie aktualizowana uchwała w tej sprawie.  

Sekretarz  Miasta  i  Gminy  odpowiedział,  że  nie.  Ponownie  poinformował,
że uchwała jest podejmowana na cały rok szkolny. 

Radny Szymon Andruszkiewicz stwierdził,  że z tego co się dzieje,  to cena
paliwa raczej będzie dużo wyższa.

Więcej pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 

W związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej  poddał projekt uchwały
pod głosowanie imienne.

„Za” podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, „przeciw” 0, „wstrzymało się”
0.

Protokół głosowania imiennego
z dnia 11 lipca 2022 r.
wg załącznika Nr 8 do protokołu
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Nr XLII/2022 z sesji Rady Miejskiej
w Miłomłynie.

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że uchwała w sprawie  ustalenia
średniej  ceny jednostki  paliwa w Gminie Miłomłyn w roku szkolnym 2022/2023
została podjęta jednogłośnie.

Uchwała Nr XLII/340/2022
wg załącznika Nr 9 do protokołu
Nr XLII/2022 z sesji Rady Miejskiej
w Miłomłynie.

Adn. pkt 5. Interpelacje i zapytania radnych oraz sołtysów.  

Interpelacji i zapytań nie zgłoszono.  

Adn. pkt 6. Wolne wnioski i informacje.

Radna  Małgorzata  Düformantel  poinformowała,  że  na  poprzedniej  sesji
Rady była mowa o stojaku na znicze do powtórnego wykorzystania. Załatwiła już
bezpłatnie taki stojak. W przyszłym tygodniu zostanie on pomalowany i wykonany
napis  „znicze  do  wykorzystania”.  Następnie  radna  nawiązała  do  otwarcia  tężni
solankowej w Miłomłynie. Stwierdziła, że szkoda, iż na otwarciu było mało radnych
i  sołtysów.  Uroczystość  ta  była  przygotowana  bardzo  dobrze.  Dowiedziała  się,
że o oprawę reklamową (słodycze, plakietki,  konfetti,  statuetki dla gości) zadbał
Piotr, wnuk Pana Burmistrza. Nie zna jego nazwiska Okazuje się, że dba on cały
czas o stronę reklamową Gminy Miłomłyn. W tym momencie podziękowała za to
Piotrowi.

Przewodniczący Rady Miejskiej Tomasz Kasprzak poinformował, że również
był na otwarciu tężni solankowej. Potwierdził, że na tej uroczystości było pięknie.
Myśli, że gmina może być dumna z tego, co posiada. Obiekt jest godny polecenia.
Na temat tej uroczystości jest dużo materiałów, m. in.  w radiu, telewizji i osoby,
które nie były mogą je  obejrzeć. Następnie zaprosił do odwiedzin tego obiektu.

Radny Marek Grzęda zwrócił uwagę, że od jakiegoś czasu jest prowadzony
profesjonalny  portal  „Miłomłyn  News”,  na  którym  są  zamieszczane  na  bieżąco
informacje. Zapytał, kto go prowadzi.

Przewodniczący Rady Miejskiej Tomasz Kasprzak poinformował, że redaktor
tego portalu jest w tej chwili na sali obrad.

Radny Marek Grzęda zapytał, kiedy na stronie internetowej gminy Miłomłyn
będzie zamieszczona treść jednolitego statutu gminy.  Dodał,  że sześć lat  temu
wprowadzono sporo zmian i od tamtej pory nie ma. Przypomniał, że od czterech
lat jest powołana komisja statutowa. Zapytał, jakie są rezultaty jej pracy.
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Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Tomasz  Kasprzak  poinformował,
że są opracowane  zmiany do statutu, ale do końca nie jest to złożone. Komisja
postara się to dokończyć.

Radny  Marek  Grzęda  stwierdził,  że  jednolita  treść  statutu  powinna  być
prowadzona na dzień dzisiejszy. 

Radna  Joanna  Karabinowska  poinformowała,  że  jej  komisja  w  ubiegły
piątek odbyła objazdowe nieoficjalne spotkanie z panem, który pracował w spółce
PGK. Pokazał on im kilka niefajnych rzeczy dotyczących działań spółki. W związku
z tym zapytała, czy radni i Burmistrz mogą zostać po sesji i omówić jedną sprawę,
która jest piląca.

Przewodniczący Rady Miejskiej  Tomasz Kasprzak poinformował, że on też
jako członek tej Komisji Gospodarki chciał zgłosić wniosek, aby radni pozostali po
sesji, by omówić z Burmistrzem te sprawy. Wiadomo, że tematy kanalizacyjne są
w Miłomłynie. Gmina dużo robi w tym kierunku. Teraz będzie realizowany duży
projekt, na który gmina musi zaciągnąć kredyt, z tego co była mowa. Natomiast te
potrzeby są dużo większe, dlatego radni reagując na to co zgłaszają mieszkańcy,
chcą  wyjaśnić  sprawę.  Poinformował,  że  była  zgłoszona  uwaga  dotycząca
niewykoszonych  przepompowni  ścieków.  Uważa,  że  trzeba  zwrócić  się  w  tej
sprawie  do  spółki,  by  wykosiła  te  obiekty,  aby  majątek  gminy  był  zadbany.
Zaproponował, by dalszą część dyskusji na ten temat przenieść po sesji.

Radna Małgorzata Pierzchała nawiązując do wypowiedzi radnej Małgorzaty
Düformantel  poinformowała,  że  nie  była  na  otwarciu tężni,  gdyż  w tym czasie
sprzątała  po  imprezie  stowarzyszeniowej,  tj.  jarmarku,  który  był  na  rynku
Miłomłyna w tym samym dniu.  

Radna Nadzieja Jakubczyk zapytała Burmistrza, czy jest ustalona kolejność
realizacji działań w ramach dużego projektu.

Burmistrz  Miasta  i  Gminy  Stanisław Siwkowski  poinformował,  że  nie  jest
jeszcze podpisana umowa. Wykonawca będzie robił jak najszybciej. Jeszcze w tym
roku chce  zrealizować ok. 50 % zadań. Będzie rozmawiał o tym przy podpisywaniu
umowy.

Radna Nadzieja Jakubczyk poinformowała, że na tężni solankowej była na
drugi dzień po otwarciu. Nie działały wszystkie jej części.  Zapytała, czy jest jakiś
regulamin,  gdzie  leci  woda  na  tężni,  że  nie  leci  wszędzie  jednakowo.  Słyszała,
że jak woda nie będzie leciała długo w którejś części, to te gałęzie spróchnieją. 

Burmistrz  Miasta  i  Gminy  Stanisław Siwkowski  poinformował,  że  nie  ma
regulaminu dotyczącego opadów solanki. Poinformował, że działają już wszystkie
części  tężni.  Na  tężni  jest  regulamin.  Tężnia  jest  włączana  komputerowo  od
poniedziałku  do  czwartku  o  godzinie  dziesiątej,  a  wyłączana  o  godzinie
osiemnastej.  W  piątek,  sobotę  i  niedzielę  tężnia  jest  wyłączana  o  godzinie
dwudziestej. W tych godzinach jest również otwarty taras widokowy.
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Radna Małgorzata Düformantel poinformowała mieszkańców, że Generalna
Dyrekcja  Dróg  Krajowych  i  Mostów  przeprowadziła  w  ubiegłym  tygodniu
dwukrotne pomiary poziomu hałasu na trasie obwodowej S7. Mieszkańcy od razu
interweniowali,  że  urządzenia  są  ustawione  nieprawidłowo.  Na  ich  zgłoszenia
skontaktowała  się  z  Dyrektorem,  który  powiedział,  że  urządzenia  do  pomiaru
hałasu ustawione są dobrze i będzie pomiar dla każdego domu przy ulicy Ilińskiej
i  ulicy  Potockiego  w  Miłomłynie.  Teraz  trzeba  uzbroić  się  w  cierpliwość.
Ma nadzieję,  że  wyjdą  jakieś  przekroczenia  i  w przyszłym roku ekrany  zostaną
dostawione, ale na to już nie ma wpływu.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Tomasz  Kasprzak  podziękował  członkom
stowarzyszenia  i  odwiedzającym  jarmark  w  Miłomłynie.  Stwierdził,
że  nagromadzenie  imprez  tego  dnia  było  duże.  Można  było  wziąć  udział
i w jednym i w drugim.  Niestety po jarmarku trzeba było też posprzątać, dlatego
wiele osób było w to zaangażowanych. W związku z tym nie mogły uczestniczyć
w otwarciu tężni. 

Więcej wniosków i informacji nie zgłoszono.

Adn. pkt 7. Zakończenie obrad sesji. 

W  związku  z  wyczerpaniem  porządku  XLII  nadzwyczajnej  sesji  Rady
Miejskiej Przewodniczący dokonał zamknięcia obrad.

Na tym protokół zakończono.
Protokółowała: Przewodniczący Rady Miejskiej
K. Staszyńska Tomasz Kasprzak
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